
Aan: Commissie Ruimte & Wonen, Provinciale Staten van Noord-Holland

Geachte leden van de commissie,

Op 4 december bespreekt uw commissie de concepten Toekomstperspectief Kust 2040 en 
Strandzonering 2025.

In vervolg op het eerder dit jaar aan u aangeboden zoneringsvoorstel, de kaart van LNH, NM & 
PWN, willen wij u, gedeputeerde, statenleden en betrokken ambtenaren, allereerst 
complimenteren met het doorlopen co-creatieproces met betrokken stakeholders.

Onze organisaties zijn vanaf het begin intensief betrokken geweest en staan in voor de beide 
concept-documenten. In lijn met de bestuurlijke afspraak hebben we het eindresultaat tijdens twee 
bijeenkomsten in Heiloo en Overveen besproken met onze achterbannen. 

In totaal hebben meer dan 100 mensen aan deze “raadpleging” deelgenomen, waarbij velen een 
lokale bewoners- of natuurgroep vertegenwoordigen, en daarmee het geluid van nog meer 
mensen lieten horen. Deze achterban van kustliefhebbers gaven ons als natuurorganisaties zes 
hoofdpunten mee, welke wij graag met u willen delen:

1. De strandzonering in zijn algemeenheid werd geaccepteerd. Er is begrip voor de gemaakte 
keuze om extra reuring en bebouwing (de rode sterren), bovenop het landelijk Kustpact, af te 
wisselen met rustige stukken, waar de natuur voorop staat. 

2. De aanwezigen drongen er sterk op aan om de groene sterren inhoudelijk concreter te 
beschrijven. Bijvoorbeeld door duidelijke afspraken te maken over beoogde natuurbeeld (van meer
ruimte voor dynamisch kustbeheer tot honden-aan-de-lijn), en het beleidsmatig borgen daarvan.

3. In vervolg hierop: er is sterk aangedrongen om in navolging van Zuid-Holland de Natuurstranden
en de Groene Sterren onderdeel te maken van het NNN, om zo de waarden duurzaam te borgen. 

4. De aanwezigen maakten zich duidelijk zorgen over activiteiten op het strand zoals festivals en 
loslopende honden. Ook werd aandacht gevraagd voor zwerfafval, en de wijze van schoonhouden 
van het strand. Men hecht daarom een groot belang aan de te ontwikkelen gedragscode.

5. Bovendien geven de bewoners en gebruikers aan dat toezicht en handhaving ook goed 
geregeld moeten worden, zowel in het strand als in de zeereep. Momenteel is er sprake van 
onvoldoende toezicht op de overigens sterk uiteenlopende regels door de strandbeheerders 
(gemeenten en waterschappen). Meer uniformiteit en goede afspraken over inzet van 
toezichthouders, inclusief financiële dekking, is gewenst.

6. Tot slot drong men er op aan dat het vervolgproces voor de duinen en de binnenduinrand er snel
komt, omdat zo’n traject hard nodig is om de natuur-, landschap- en belevingswaarden te 
behouden en te ontwikkelen.

Mogelijk wilt u deze signalen van betrokken bewoners en kustgebruikers betrekken bij de 
voorbereiding van uw debat, en het vormen van een “opiniërende mening”.

Met vriendelijke groet,

mede namens PWN, Samenwerkende vogelwerkgroepen Noord-Holland en in samenwerking met 
Stichting Duinbehoud, en Natuur- en Milieufederatie Noord-Hollland,

Willem Hellevoort Ernest Briët

Provinciaal ambassadeur Noord-Holland,                           Directeur,
Vereniging Natuurmonumenten Landschap Noord-Holland


